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Tanácskozott a népfront megyei 
elnöksége 

Tegnap, szerdán a nép- vényektől, rendelkezésektől, — KÖJÁL, ATIVIZIG stb. 
f ront szegedi bizottságának hatósági intézkedésektől, ám képviselőinek — szakmai 
székházában ülést ta r to t t a környezetünk, a bioszféra hozzászólásai, amelyek ré-
Hazafias Népfront Csongrád védelméért sokat tehetünk vén a népfront megyei el-
megyei elnöksége. Nagy Ist- mi, magánemberek is. Eb- nökségének tagjai megismer-
tein elnöki megnyitója után ben hasznos gyakorlatot fe j t kedhettek a megyében je-
Gulyás Antal, a Csongrád ki immár sok-sok esztende- lenleg leginkább sürgető 
megyei tanács vb építési je a népfront is, a fásítások, környezetvédelmi gondok-
osztályának vezetője tar tot t parkosítások, társadalmi kai. Az iparosodás, az u rba-
vitainditó előadást A kör- munkák kezdeményezésétől nizáció, a mezőgazdaság ke-
nyezetvédelem helyzete és a lakóterületek tisztaságát mizálásának fokozódása 
feladatai Csongrád megyé- célzó mozgalmak szervezésé- Csongrád megyében, is egy-
ben címmeL ig. re nagyobb gondokat jelent 

Immár hagyományos és Mindezek fölöttébb hasz- a levegő, a vizek és a t a la j 
nagyon hasznos gyakorlattá nos és továbbfejlesztendő védelmében, 
vált, hogy az illetékes álla- tevékenységei a népfrontnak. , . . . . •, . 
mi és hatósági szerveken túl Sok szó esett erről az elő- .Néhány ada t jol megyila-
a társadalmi szervek és tes- adás v i tá jában is, ahol g l t J a e k e r d e s fontosságát, 
tületek is foglalkoznak a emellett többek között az is 
környezetvédelem egyre fon- fölmerült , hogyan lehetne 
tosabbá váló kérdéseivel, fokozni és javítani a környe-
Hiszen a környezetvédelem zetvédelmi propagandát, 
a szó legszorosabb ér te lmé- Aligha kétséges, hogy eb-
ben vet t közügy, társadalmi ben is sokat tehet a nép-
kérdés. Megoldásának folya- front . Éppen ezért is hasz-
mata sokban függ az ehhez nosnak bizonyult az előadás, 
szükséges százmillióktól, tör- s a meghívott szakemberek 

Zavartalan 
a cukorrépa szállítása 

Alapos szervező munka előz- MÁV Szegedi Igazgátósága a 
te meg az idén is a földek- Mezőhegyesi Cukorgyárral, 
ről felszedett cukorrépa gyá- közösen valósította meg. Kí-
rakba szállítását. A MÁV vánatos lenne a közeljövő-
Szegedi Igazgatóságának ben a hódmezővásárhelyi ra-
szakemberei megbeszéléseket kodóterület fejlesztése is. 
folytat tak a cukorgyárak ve- A cukorrépa szállítása több 
zetőivel, hogy megtudják , hónapig tar tó munka. A fel-
mennyi répa szállítására adatok zavartalan megoldá-
kell felkészülniük. A fe lmé- sához szükség van arra, 
rések a lapján megállapítot-
ták, hogy az igazgatóság te-
rületéről az idén mintegy 900 
ezer tonna répá t kell gyá-
rakba küldeni. Ez a mennyi-
ség lényegesen meghalad ja a 
tavaly elfuvarozott 734 ezer 
tonnát, de még az eddigi 
csúcsot, az 1968-ban elszállí-
tott 783 ezer tonnát is. 

A cukorrépa-szállításról, va-
lamint a további fe ladatok-
ról a MÁV igazgatóságon 
Rácz Kálmán, a kereskedel-
mi osztály vezetője és Kószó 
János fuvarozástervező adott 
t á jékoz ta tó t Elmondották, 
hogy bár a gazdaságok re-
kordot é r tek el a termelés-
ben, a cukorrépa felszedését 
megnehezítette az esős idő-
járás. Emiat t — megfelelő 
készlet h í ján — néhány gyár 
a tervezettnél később kezd-
het te meg a mintegy öthóna-
pos folyamatos gyártást. Most 
azonban mar valamennyi cu-
korgyárban dolgoznak — en-
nek megfelelően szeptember 
15-ig 4170 vasúti kocsiban 
több mint 83 ezer tonna ré-
pát szállítottak el az igaz-
gatóság területéről. Többet, 
mint a tavalyi év hasonló 
időpontjáig. A megrakott sze-
relvények többsége a szolno-
ki, a mezőhegyesi, a sarkadi 
és az ercsj gyárba fu t be. 
Jól sikerült egyébként az el-
múl t szombati, illetve vasár-
napi műszak. 

Örvendetes, hogy a cukor-
répa-termelés növekedésével 
együtt javulnak a rakodás 
feltételei is. Földeákon pél-
dául — egyéves késéssel — 
az elmúlt héten fejezték be 
egy 9 ezer négyzetméter 
alapterületű begyűjtőhely, 
valamint egy 45 vasúti ko-
csi befogadására alkalmas 
rakodóvágány épí tésé t A 10 
millió forintos beruházást a j 

hogy mint eddig, ezután is 
á l l janak rendelkezésre üres 
vasúti kocsik. Ez nemcsak a 
vasutasok, hanem a szállítta-
tó vállalatok dolgozóinak 
igyekezetét is megkívánja . 

e kérdés 
A megyében egy év alatt 

Tehetne í e l e n l e S 2 4 0 e z e r köbméter 
szemét keletkezik, s csak 
Szegeden egy év alatt 17 
ezer köbméterrel növekedett 
a szemét mennyisége. Sa j -
nos e szemétmennyiség 
megsemmisítése nincs meg-
oldva. Gondokat okoz a le-
vegő szennyezése is. A meg-
oldást ta lán segíti majd , 
hogy jövőre már bírságolni 
fogják a szennyezőket. A ta-
l a j is mindinkább szennye-
ződik a mezőgazdaság foko-
zott vegyszerfelhasználása 
miat t — ott is szigorúan be 
kell tar tani a vegyszerek ke-
zelésére, tárolására és meg-
semmisítésére vonatkozó sza-
bályokat. Hasonló a helyzet 
a vízszennyezésnél. 'Amíg a 
megyében fizetett bírság két 
éve tízmillió forint volt, egy 
éve 12 millió, addig az idén 
már 22 millió forint bírsá-
got szabott ki az ATIVIZIG. 
S ha ezt az összeget csök-
kentik is valamelyest ma jd 
a fellebbezések, a növekedés 
akkor is szembetűnő. 

Tanulságosnak és hasznos-
nak bizonyult az előadás, és 
az azt követő vita. Az el-
hangzottak nyilván jó alapot 
szolgáltatnak majd , hogy a 
népfront tovább bővítse és 
javítsa e fontos területen is 
munkájá t . 

Bemutató 
kukoricaföidón 

A tapasztalatcsere résztvevői dr. Németh János kandidá-
tus ismertetőjét hal lgat ják 

Három egymást követő nyezetben az ú j f a j t ák 80 
nap vá r j a tapasztalatcserére mázsa körüli hektáronkénti 
a Szegedi Gabonatermesztési t e r m é s t í g é r n e k . 
Kutató Intézet a kukoricát 
termelő gazdaságok szakem- A bemutatón ismertették a 
bereit, hogy a termőföldön legoptimálisabb művelesi 
mutathassa be államilag el- módozatokat is. A bő ter-
ismert nyolc kukor icafa j tá - més természetesen függ at-
ját, és 14 fa j ta je lö l t jé t . A tói is, milyen sűrűn vetik a 
bemutatóval! egybekapcsolt" kukoricát, de fontos fölvi-
tapasztalatcsere tegnap dél-, lágosítást adtak a kutatok 
- lőt t kezdődött a ságvárite- a r ra is, hogy ésszerű, taka-
lepi kísérleti parcellákon. Az rékos műtrágyázással, is ki-
ország különböző részeiről emelkedő eredmények érhe-
érkezetí résztvevők .nagy. ér- Jpk el„ a műtrágya túladago-
deklődéjssél tájékozódták a lása- viszont- csak ,a .kóltse-
korai érésű .fajták .termés- geket növeli fölöslegesen, 
eredményeiről. Az őszi ko-
rai fagyok sok kár t tehetnék 
a kései termésbén,, ez az ér-
deklődés első magyarázata, 
de legalább . ennyire , fontos 
az iá, hogy "az augusztiís vé-
gén, szeptember elején beta-
karí tható kukorica helyét 
még az esős idő beállta 
előtt megművelhetik és be-
vethetik. A kísérleti parcel-
lák idén- 80—IpO mázsás á t -
lagtermést hoztak, ez azt je-
lenti, hogy nagyüzemi kör-

Losonczi Pál 
fogadta 

a venezuelai 
delegációt 

Losonczi Pál, az Elnöki 
Tanács elnöke szerdán hiva-
talában fogadta a hazánkban 
tartózkodó venezuelai par la -
menti delegációt, amelyei 
Gonzalo Barrios, a Venezue-
lai Köztársaság nemzeti 
kongresszusának elnöke ve-
zet. A szívélyes hangulatú 
találkozón részt vett Inokai 
János, az országgyűlés alel-
nöke. 

Fiatalok 
termelési 

mozgalmai 
Szerdán ülést tar tot t a 

KISZ Központi Bizottsága 
mellett működő i f j úmunkás 
tanács. Az ülés részvevői 
jelentést hallgattak meg a 
fiatalok ipari termelési moz-
galmainak helyzetéről, s fog-
lalkoztak a szocialista b r i -
gádvezetők IV. országos t a -
nácskozásán elfogadott a j á n -
lások megvalósulásával. Meg-
vitat ták a z idei népgazdasági 
terv teljesítésében elér t 
eredményeket , s meghatároz-
ták e téren az i f j ú k o m m u n i s . 
ták előtt álló további' t énnU 
valókat. 

O r s z á g g y ü l e s B 
b i z o t t s á g o k 

A kohó- és gépipar, a ne-
hézipar, a könnyűipar és a 
Munkaügyi Minisztériumhoz 
tártozó ágazatok 1974. évi 
tevékenységét és a jelen gaz-
dasági évben várha tó terv-
teljesítését elemezték szerdán 
az országgyűlés ipari bizott-
ságának ülésén. 

A képviselők előbb meg-
hallgatták Trethon Ferenc 

pénzügyminiszter-helyettes, 

hasonló ütemben. 11,5 száza-
lékkal növekedett. 

A képviselők ál tal alapos 
elemzés alá vett témák kö-
zött első helyen a jobbításra 
váró munkaerő-gazdálkodás 
szerepelt. A vi tában felszó-
lalt Kangyalka Antal Csong-
rád megyei képviselő is. 

Mezőgazdasági nagyüze-
meink az elmúlt év szélsősé-

Sárosi Sándorné könnyűipari ges időjárása ellenére is á i -
miniszferhelyettes, Buda Ist- ta lában tar tani tud ták a ko-
ván munkaügyi és Gácsi rábbi esztendőkben elért ked-
Sándor kohó- es gépipari vező termelési e redményeket 
á l lamti tkár tájékoztatóját , Nem utolsósorban azért. 

. m a j d megvitat ták áz érintett mer t anyagi-műszaki ellátá< 
ipari területek gondjait , te- suk mind fe j le t tebb techni-
endöit. • kára épül, bővül az iparszerű 

A vitához alapul szolgáló termelés, gyorsan ter jednek 
jelentés egyik lényeges ada- a növénytermesztési rend-
ta, hogy az ipari termelés szerek — állapította m«g 
1974-ben — folyó áron szá- szerdai ülésén az országgyü-
mítva — á megelőző évihez lés mezőgazdasági bizottsága. 

Ülést tartott a megyei 
képviselőcsoport 

S o m o g y i K á r o l y n é f e l v é t e l e 

Szinte napról napra szépül Szeged, ahogyan friss pasztell-
színeket öltenek a házak vedlő, kopottas ruhá juk helyett. 
Gyorsan halad a munka, s talán először fordul eló a vá-
ros történetében, hogy szidjuk az áUványerdőt, hiszen alig 
néhány napig, esetleg egy-két hétig foglalják egy-egy ház 
előtt á j á r d á t Minden bizonnyal így lesz ez a Fekete ház-
nál is, hogy a patinás épület néhány héten belül ú j szí-

nekkel köszönthesse az a r r a járókat 

Szerdán, tegnap a megyei 
tanács épületében ülést t a r -
tott a Csongrád megyei kép-
viselőcsoport. Az ülésen 
részt vett Molnár Sándor, a 
népf ront megyei bizottságá-
nak t i tkára és dr. Bozó Sán-
dor, a megyei tanács végre-
ha j tó bizottságának t i tkára 
is. 

vezetője tájékoztatta az or-
szággyűlés soron következő, 
őszi ülésszakának tervezett 
napirendjéről , s az" ülésszak 
előkészületeiről. Ezenkívül a 
képviselőcsoport még megvi-
tatta és jóváhagyta az év 
hátralevő időszakára vonat-
kozó munkatervi elképzelé-
seket. A vitában felszólal-

_ , . t ak : dr. Komócsin Mihály, 
A résztvevőket Juratovics d r AntaWy György és Mag 

| Aladar, a képviselőcsoport Pál országgyűlési képviselők. 


